



UNIVERSITY "PROF. DR ASEN ZLATAROV" BURGAS

# CERTIFICATE

issued to FEDORYSHYNA LIDIIA

that he/she passed an internship in the period from 01 April to 30 June 2018 in the University "Prof. Dr Asen Zlatarov" Burgas (Bulgaria) under a special approved program in the direction of "ECONOMICS" with a total volume of 145 (one hundred and forty-five) hours.

Course Units	Hours	Course Units	Hours
Investment Portfolio Management	25	International Human Resources Management	25
Strategic International Management	25	Business Logistics and Supply Chain Management	25
International Operations Management	25	International Finance	20

## Rector

University "Prof. Dr Asen Zlatarov" Burgas (Bulgaria)

Prof. Dr Magdalena Mitkova

June 30, 2018

№ 4112



**Prof. Dr. As. Zlatarov University  
National University of Life and Environmental  
Sciences of Ukraine**

**II INTERNATIONAL SCIENTIFIC AND PRACTICAL  
CONFERENCE**

**«UKRAINE, BULGARIA, EU: ECONOMIC AND  
SOCIAL DEVELOPMENT TRENDS»**

27-30 June 2018

Burgas, Bulgaria

В сборник материалов конференции вошли тезисы докладов, которые стали предметом обсуждения участников II Международной научно-практической конференции «Украина, Болгария, ЕС: экономические и социальные тенденции развития», состоявшейся в г. Бургас (Болгария) 27-30 июня 2018 года в Университете «Проф. Д-р Арсен Златаров».

Материалы конференции могут представлять интерес для научных работников, преподавателей, исследователей, студентов высших учебных заведений.

*Организационный комитет II Международной научно-практической конференции «Украина, Болгария, ЕС: экономические и социальные тенденции развития» не всегда разделяет точку зрения, изложенную в докладах участников конференции.*

*В сборнике максимально точно сохранена орфография, пунктуация и стилистика, которые были предложены участникам конференции.*

*Полную ответственность за достоверность и качество представленного материала несут участники конференции, их научные руководители, рецензенты и структурные подразделения высших учебных заведений и учреждений, которые рекомендовали эти материалы к печати.*

Украина, Болгария, ЕС: экономические и социальные тенденции развития: материалы II Международной научно-практической конференции (г. Бургас, Болгария, 27-30 июня 2018 г.) – Бургас: Авангард Прима, 2018. – 194с.

**ISBN 978-619-239-023-5**

**Avangard Prima**

**2018**

## СОДЕРЖАНИЕ

### СЕКЦИЯ 1. УПРАВЛЕНИЕ НАЦИОНАЛЬНОЙ ЭКОНОМИКОЙ И ЭКОНОМИКОЙ ПРЕДПРИЯТИЙ

<b>Androsovych I. I.</b> , Candidate of Economic Sciences, Associate Professor, Department of Entrepreneurship and Management agribusiness organization, National University of Life and Environmental Sciences of Ukraine, Ukraine  ORGANIZATIONAL AND ECONOMIC ASPECTS OF OPTIMAL USE OF LAND RESOURCES	<b>12</b>
<b>Бабий И. В.</b> , ст. преподаватель кафедры экономики, менеджмента и администрирования, Хмельницкий национальный университет, Украина  ЛОГИСТИЧЕСКИЙ ПОДХОД К УПРАВЛЕНИЮ ТРУДОВЫМ ПОТЕНЦИАЛОМ	<b>15</b>
<b>Bohdaniuk O. V.</b> , PhD, Associate Professor, Department of Statistics and Economic Analysis, National University of Life and Environmental Sciences of Ukraine, Ukraine  CURRENT STATE AND PROSPECTS FOR THE DEVELOPMENT OF UKRAINE'S HORTICULTURE	<b>18</b>
<b>Брояка А. А.</b> , к.э.н., старший преподаватель кафедры экономики, Винницкий государственный аграрный университет, Украина  РАЗВИТИЕ ПРОДОВОЛЬСТВЕННОГО РЫНКА УКРАИНЫ В КОНТЕКСТЕ ЕВРОИНТЕГРАЦИИ	<b>20</b>
<b>Вишневская Б. В.</b> , к.э.н., доцент кафедры публичного управления и менеджмента инновационной деятельности, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина  МЕХАНИЗМ ВНЕДРЕНИЯ ИННОВАЦИОННЫХ РАЗРАБОТОК ОТРАСЛИ РАСТЕНИЕВОДСТВА	<b>23</b>
<b>Vovk L. V.</b> , Candidate of Physical and Mathematical Sciences, Associate Professor of Economics, National University of Culture and Arts, Ukraine  MANAGEMENT TOOLS FOR IMPROVE THE EFFICIENCY OF ENTERPRISES LOGISTIC FUNCTION	<b>26</b>
<b>Гуцул Т. А.</b> , к.э.н., доцент, доцент кафедры экономики предприятия им. проф. И.Н. Романенка, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина  ЭКОНОМИЧЕСКИЙ ПОТЕНЦИАЛ ОТХОДОВ РАСТЕНИЕВОДСТВА В СЕЛЬСКОМ ХОЗЯЙСТВЕ	<b>29</b>

<p><b>Данилевська О. Є.,</b> к.э.н., доцент, доцент кафедры финансов,  <b>Мрачковская Н. К.,</b> к.э.н., доцент, доцент кафедры финансов,          Национальный университет биоресурсов и природопользования          Украины, Украина</p> <p><b>ПОЛИТИКА УПРАВЛЕНИЯ ОБОРОТНЫМИ АКТИВАМИ          ПРЕДПРИЯТИЯ</b></p>	<b>32</b>
<p><b>Диброва А. Д.,</b> д.э.н., профессор, декан экономического фа-          культета; <b>Диброва Л. В.,</b> к.э.н., доцент, доцент кафедры админи-          стративного менеджмента и внешнеэкономической деятельности          Национальный университет биоресурсов и природопользования          Украины; <b>Диброва М. А.,</b> Cofco International, Forwarder, Украина</p> <p><b>СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ МЕХАНИЗМА РЕГУЛИРОВА-          НИЯ РЫНКА ЗЕРНА УКРАИНЫ В УСЛОВИЯХ ГЛОБАЛИЗА-          ЦИИ</b></p>	<b>36</b>
<p><b>Жайворонок Л. В.,</b> к.э.н., ст. преподаватель кафедры бирже-          вой деятельности и торговли, Национальный университет биоре-          сурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ТЕНДЕНЦИИ И ПРОБЛЕМЫ РАЗВИТИЯ БИРЖЕВОГО          ФОНДОВОГО РЫНКА УКРАИНЫ</b></p>	<b>40</b>
<p><b>Жук Е. С.,</b> к.э.н., ассистент кафедры экономики и финансов          предприятия, Киевский национальный торгово-экономический          университет, Украина</p> <p><b>ТРАНСФОРМАЦИЯ УПРАВЛЕНИЯ ФИНАНСАМИ ПРЕД-          ПРИЯТИЙ</b></p>	<b>44</b>
<p><b>Карасик О. М.,</b> к.э.н., профессор кафедры финансов, Нацио-          нальный университет биоресурсов и природопользования Украи-          ны, Украина</p> <p><b>AGRICULTURE TECHNOLOGY (AGTECH): НЕКОТОРЫЕ          АСПЕКТЫ ОЦЕНКИ БИЗНЕСА</b></p>	<b>46</b>
<p><b>Kvasha S. M.,</b> Ph.D. Professor, Vice Rector on educational work;  <b>Grygoryev S. O.,</b> postgraduate, National University of Life and          Environmental Sciences of Ukraine, Ukraine</p> <p><b>IMPORTANT ASPECTS OF FOOD SECURITY OF UKRAINE</b></p>	<b>49</b>
<p><b>Кирейцева В. О.,</b> магистр, Национальный университет биоре-          сурсов и природопользования Украины, <b>Кирейцева Е. В.,</b> к.э.н.,          доцент, Национальный университет биоресурсов и природопользо-          вания Украины, Украина</p> <p><b>СОЦИАЛЬНЫЕ ПРОБЛЕМЫ РАЗВИТИЯ СЕЛЬСКИХ ТЕР-          РИТОРИЙ</b></p>	<b>51</b>

<p><b>Коробова Н. Н.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры глобальной экономики, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ПЕРСПЕКТИВИ РАЗВИТИЯ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ПОДДЕРЖКИ АГРОПРОМЫШЛЕННОГО ПРОИЗВОДСТВА УКРАИНЫ</b></p>	<b>54</b>
<p><b>Локутова Е. А.</b>, к. с.-х. наук, доцент кафедры аграрного консалтинга и туризма, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>СЕЛЬСКИЙ ТУРИЗМ УКРАИНЫ: ПРАВОВЫЕ, СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКИЕ, ЭКОЛОГИЧЕСКИЕ И ОБРАЗОВАТЕЛЬНЫЕ АСПЕКТЫ</b></p>	<b>57</b>
<p><b>Олейник Л. А.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры финансов, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ИНВЕСТИЦИОННОЕ ОБЕСПЕЧЕНИЕ ДОХОДНОСТИ СЕЛЬСКОХОЗЯЙСТВЕННЫХ ПРЕДПРИЯТИЙ</b></p>	<b>63</b>
<p><b>Онищук Ю. В.</b>, к.э.н., ассистент кафедры административного менеджмента и альтернативных источников энергии, Винницкий национальный аграрный университет, Украина</p> <p><b>ПРОИЗВОДСТВО ОРГАНИЧЕСКОЙ ПРОДУКЦИИ В СТРУКТУРЕ НАЦИОНАЛЬНОЙ ЭКОНОМИКИ</b></p>	<b>65</b>
<p><b>Пархоменко Л. А.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры предпринимательства, торговли и биржевой деятельности Уманский национальный университет садоводства, Украина</p> <p><b>ГАРМОНИЗАЦИЯ СТАНДАРТОВ ОВОЩЕЙ В СООТВЕТСТВИИ К ТРЕБОВАНИЯМ ЕС</b></p>	<b>67</b>
<p><b>Рогач С. М.</b>, д.э.н., профессор, заведующая кафедрой экономики предприятия им. проф. И.Н. Романенко, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ЭКОЛОГО-ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ И ТЕНДЕНЦИИ АГРАРНОГО ЗЕМЛЕПОЛЬЗОВАНИЯ В УКРАИНЕ</b></p>	<b>70</b>
<p><b>Саковская Е. Н.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры туризма и гостинично-ресторанного дела, Уманский национальный университет садоводства, Украина</p> <p><b>РАЗВИТИЕ КООПЕРАТИВНЫХ ОТНОШЕНИЙ В АГРАРНОМ СЕКТОРЕ ЭКОНОМИКИ</b></p>	<b>74</b>
<p><b>Серских Н.С.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры маркетинга, Таврический государственный агротехнологический университет, Украина</p> <p><b>ОСОБЕННОСТИ РАЗВИТИЯ ИНТЕРНЕТ-МАРКЕТИНГА В УКРАИНЕ</b></p>	<b>77</b>

<p><b>Skrypnyk H. O.</b>, Ph.D in Economics, Associate of the Department of Finance, National University of Life and Environmental Sciences of Ukraine, Ukraine</p> <p><b>INVESTMENT ATTRACTIVENESS OF THE REGIONS OF UKRAINE</b></p>	<b>80</b>
<p><b>Tomashuk I.</b>, Assistant Professor, Department of Analysis and Statistics, Vinnytsia National Agrarian University, Ukraine</p> <p><b>POTENTIAL FOR THE DEVELOPMENT OF ALTERNATIVE SOURCES OF ENERGY IN AGROINDUSTRIAL COMPLEX OF UKRAINE</b></p>	<b>83</b>
<p><b>Хаецкая О.П.</b>, к.э.н., старший преподаватель кафедры экономики, Винницкий национальный аграрный университет Украины, Украина</p> <p><b>СТРУКТУРА ПОТРЕБЛЕНИЯ И ИНДЕКС ПОТРЕБИТЕЛЬСКИХ ЦЕН В УКРАИНЕ</b></p>	<b>86</b>
<p><b>Велев, М. В.</b>, д-р, главен асистент, катедра „Маркетинг и туризъм“ Университет „Проф. д-р Асен Златаров“, България</p> <p><b>КОИНТЕГРАЦИОНЕН АНАЛИЗ НА ВРЪЗКАТА МЕЖДУ БЕЗРАБОТИЦА И ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ В БЪЛГАРИЯ</b></p>	<b>89</b>
<p><b>Гюлеметова.М.</b>, Доктор, Нов Български Университет, България</p> <p><b>РАЗВИТИЕ НА УСТОЙЧИВ ТУРИЗЪМ – СЪВРЕМЕННА ПОЛИТИКА НА Р.БЪЛГАРИЯ</b></p>	<b>93</b>
<p><b>Димитров И.Т.</b>, д-р, професор, катедра „Икономика и управление“, Университет „Проф. д-р Асен Златаров“, Бургас, България</p> <p><b>ПРИЛОЖЕНИЕ НА СИМУЛАЦИЯТА ЗА ИЗСЛЕДВАНЕ НА ДИНАМИКАТА В ЕДНОФАЗНА ВЕРИГА ЗА ДОСТАВКА</b></p>	<b>97</b>
<p><b>Karadzhova Z. K.</b>, PhD, assoc. professor, department Marketing and Tourism, "Asen Zlatarov" University, Bulgaria</p> <p><b>THE BRAIN DRAIN ECONOMIC IMPACT ON THE DEVELOPMENT OF THE BULGARIAN TOURISM</b></p>	<b>101</b>
<p><b>Димитрова А. М.</b>, д-р, главен асистент, катедра „Икономика и управление“, Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ - Бургас, България</p> <p><b>ФАКТОРИ, ВЛИЯЕЩИ ВЪРХУ РАЗПОЛОЖЕНИЕТО НА ТОЧКАТА НА ПРОНИКВАНЕ НА ПОРЪЧКА ВЪВ ВЕРИГАТА НА ДОСТАВКИТЕ</b></p>	<b>105</b>
<p><b>Милев, Н.М.</b>, доктор, доцент, катедра „Маркетинг и туризъм“ Университет „Проф. д-р Асен Златаров“, България</p> <p><b>СТРАТЕГИЧЕСКО СЕГМЕНТИРАНЕ НА МЕЖДУНАРОДНИЯ ПАЗАР НА ЕКСКУРЗИИ</b></p>	<b>108</b>

<p><b>Михалева Х.П.</b>, доктор, доцент, катедра „Маркетинг и туризъм“, Университет „Проф. д-р Ас. Златаров“ Бургас, <b>Димитров Ж.П.</b>, студент 3 курс, Университет „Проф. д-р Ас. Златаров“ Бургас</p> <p>PR СЪВЕТИ ПОВИШАВАЩИ КОНКУРЕНТОСПОСОБНОСТТА НА START-UP КОМПАНИИТЕ</p>	<b>112</b>
<p><b>Транев, С.Т.</b>, д-р, главен асистент, катедра „Икономика и управление“, Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ - Бургас, България, <b>Транева В.Н.</b>, д-р, главен асистент, катедра „Компютърни и информационни технологии“, Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ - Бургас, България</p> <p>КЛЪСТЕР И ЖИЗНЕН ЦИКЪЛ НА КЛЪСТЕРНАТА МРЕЖА</p>	<b>116</b>
<p><b>Янев Р.</b>, д-р, гл. асистент, катедра „Маркетинг и туризъм“, <b>Илиева Е.</b>, д-р, асистент, Университет „Проф. д-р Асен Златаров“, България</p> <p>УПРАВЛЕНИЕ НА РЕКЛАМАЦИИТЕ В ХОТЕЛИЕРСТВОТО</p>	<b>118</b>
<p><b>СЕКЦИЯ 2.</b></p> <p><b>ФИНАНСЫ, БАНКОВСКОЕ ДЕЛО И СТРАХОВАНИЕ</b></p>	
<p><b>Abuselidze G.</b>, Professor, Doctor of Economics, Head, Department of Finance, Banking and Insurance, Batumi Shota Rustaveli State University, Georgia</p> <p>PECULIARITIES OF DETERMINING THE OPTIMAL TAXATION OF INCOME TAX</p>	<b>123</b>
<p><b>Aleskerova Yu. V.</b>, Doctor of Economics, Senior Researcher, Associate Professor of the Finance, Banking and Insurance Department, Vinnytsia National Agrarian University, Ukraine</p> <p>FINANCIAL SUPPORT OF AGRICULTURE IN THE EUROPEAN UNION</p>	<b>126</b>
<p><b>Василевска Н.</b>, д.э.н., профессор Университет имени Яна Кохановского г. Кельцы, Польша</p> <p>ЗАРУБЕЖНЫЙ ОПЫТ РЕСТРУКТУРИЗАЦИИ ПРЕДПРИЯТИЙ</p>	<b>129</b>
<p><b>Васильчук И. П.</b>, д.э.н., доцент, профессор, Криворожский экономический институт ГВУЗ «КНЭУ имени Вадима Гетьмана», Украина</p> <p>ИНТЕГРАЦИЯ ESG-FACTORS В ИНВЕСТИЦИОННЫЙ АНАЛИЗ: ОСОБЕННОСТИ ФОНДОВ ПРЯМЫХ ИНВЕСТИЦИЙ</p>	<b>131</b>

<p><b>Davydenko N. M.</b>, Doctor of Economics, Professor, Head of Department of Finance, National University of Life and Environmental Sciences of Ukraine, <b>Voronchenko O. V.</b>, PhD, Associate Professor of Department of Financial Markets, University of the State Fiscal Service of Ukraine, Ukraine</p> <p><b>FINANCIAL SUPPLY OF THE WHOLESALE MARKETS OF AGRICULTURAL PRODUCTION</b></p>	<b>134</b>
<p><b>Дем'яненко И. В.</b>, к.э.н., доцент кафедры финансов, Национальный университет пищевых технологий Украины, <b>Буряк А. В.</b>, к.э.н., доцент кафедры финансов, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ФОРМИРОВАНИЕ ФИНАНСОВО-ЭКОНОМИЧЕСКОГО МЕХАНИЗМА МОДЕРНИЗАЦИИ АГРОСФЕРЫ УКРАИНЫ</b></p>	<b>136</b>
<p><b>Долженко І. І.</b>, к.е.н., доцент, доцент кафедри фіiscalnoї polіtiki i страхування, Національний університет біоресурсів і природокористування України, Україна</p> <p><b>МЕТОДИЧНІ ПІДХОДИ ДО ОЦІНКИ РІВНЯ ПОДАТКОВОЇ ДЕЦЕНТРАЛІЗАЦІЇ В УКРАЇНІ</b></p>	<b>139</b>
<p><b>Жовниренко Е. В.</b>, к.э.н., доцент кафедры предпринимательства, торговли и биржевой деятельности, Киевский кооперативный институт бизнеса и права, Украина</p> <p><b>РОЛЬ ФИНАНСОВО-ХОЗЯЙСТВЕННОГО КОНТРОЛЯ В СИСТЕМЕ УПРАВЛЕНИЯ СЕЛЬСКОХОЗЯЙСТВЕННЫМ ПРЕДПРИЯТИЕМ</b></p>	<b>141</b>
<p><b>Захарова Е. Н.</b>, д.э.н., профессор кафедры экономики и управления, <b>Бахова Я. С.</b>, аспирант кафедры экономики и управления, Адыгейский государственный университет, Российская Федерация</p> <p><b>РЕАЛИЗАЦИЯ ГЕОСИСТЕМНОГО ПОДХОДА К ОБЕСПЕЧЕНИЮ УСТОЙЧИВОГО ТЕРРИТОРИАЛЬНОГО РАЗВИТИЯ</b></p>	<b>144</b>
<p><b>Kavtaradze N.</b>, Ph.D Degree in Business Administration, Professor, Georgian Technical University, Georgia</p> <p><b>THE CURRENT PROBLEMS OF THE PUBLIC DEBT MANAGEMENT IN THE DEVELOPING COUNTRIES- GEORGIA AS AN EXAMPLE</b></p>	<b>147</b>
<p><b>Kavtaradze S.</b>, Ph.D Student, Department of Engineering Economics, Georgian Technical University, Georgia</p> <p><b>INSURANCE MARKET-CHALLENGES AND OBLIGATIONS UNDER EU-GEORGIA ASSOCIATION AGREEMENT</b></p>	<b>149</b>

<p><b>Пасичник Ю. В.</b>, д.э.н., профессор, профессор кафедры финансов, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ПЕРСПЕКТИВЫ ЭКОНОМИЧЕСКОГО СОТРУДНИЧЕСТВА МЕЖДУ УКРАИНОЙ И БОЛГАРИЕЙ</b></p>	<b>150</b>
<p><b>Skoda M.</b>, PhD., Associate Professor, Associate Professor of Accounting and Finance, Department of Management and Economics, DTI University, Slovakia</p> <p><b>FINANCIAL TECHNOLOGY IN THE MODERN WORLD</b></p>	<b>152</b>
<p><b>Титарчук І. М.</b>, к.е.н., доцент, доцент кафедри фінансів, Національний університет біоресурсів і природокористування України, Україна; <b>Беляєва Є. Р.</b>, студентка економічного факультету, Національний університет біоресурсів і природокористування України, Україна</p> <p><b>РОЗВИТОК ДЕРЖАВНИХ ФІНАНСІВ УКРАЇНИ</b></p>	<b>155</b>
<p><b>СЕКЦИЯ 3.</b></p> <p><b>БУХГАЛТЕРСКИЙ УЧЕТ, АНАЛИЗ И АУДИТ:</b></p> <p><b>НАЦИОНАЛЬНЫЕ ОСОБЕННОСТИ И МИРОВЫЕ ТRENДЫ</b></p>	
<p><b>Гуренко Т. А.</b>, к.э.н., доцент кафедры учета и налогообложения, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>ОСНОВНОЙ КАПИТАЛ В УЧЕТНОЙ ПОЛИТИКЕ</b></p>	
<p><b>Мельниченко И. В.</b>, к.э.н., доцент, доцент кафедры учета и налогообложения, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p><b>КЛАССИФИКАЦИЯ ПРАВ, КОТОРЫЕ ВОЗНИКАЮТ У ПРЕДПРИЯТИЯ: УЧЕТНЫЙ АСПЕКТ</b></p>	<b>164</b>
<p><b>Тивончук С. В.</b>, к.е.н., доцент, доцент кафедри обліку та оподаткування, Національний університет біоресурсів і природокористування України, Україна</p> <p><b>ВІДОБРАЖЕННЯ ІНФОРМАЦІЇ ЩОДО ТОЛІНГОВИХ ОПЕРАЦІЙ В ЕЛЕМЕНТАХ ОБЛІКОВОЇ ПОЛІТИКИ ПІДПРИЄМСТВА</b></p>	<b>167</b>
<p><b>Fedoryshyna L. I.</b>, Candidate of Historical Studies, Associate Professor, Department of Analysis and Statistics, Vinnitsa National Agrarian University, Ukraine</p> <p><b>HISTORY OF ECONOMIC ANALYSIS</b></p>	<b>171</b>

<p><b>Yakymchuk T. P.</b>, Associate Professor Ph.D., Associate Professor of the Department of Accounting and Taxation, Kryvyi Rih Economic Institute of Kyiv National Economic University named after Vadym Hetman, Ukraine</p> <p>TRANSFORMATION OF THE ACCOUNTING PROFESSION UNDER THE CONDITIONS OF DIGITALIZATION OF UKRAINIAN ECONOMICS</p>	<b>173</b>
<p><b>СЕКЦИЯ 4.</b> <b>ИННОВАЦІЇ ЙУРИДИЧЕСКИХ И ПЕДАГОГИЧЕСКИХ НАУК В КОНТЕКСТІ ЕВРОИНТЕГРАЦІІ</b></p>	
<p><b>Гузенко Є. В.</b>, к. психол. н., ст. викладач кафедри тактико-спеціальної підготовки, Національна академія внутрішніх справ;</p> <p><b>Негода Ю. В.</b>, к.е.н., магістр 2 року навчання спеціальності «Управління навчальними закладами» НУБіП України, Україна</p> <p>ЗАСТОСУВАННЯ ОПТИМАЛЬНОЇ МОДЕЛІ ПСИХОЛОГІЧНОГО СУПРОВОДЖЕННЯ СЛУЖБОВО-БОЙОВОЇ ДІЯЛЬНОСТІ В УКРАЇНІ</p>	<b>176</b>
<p><b>Демченко Ю. В.</b>, ст. преподаватель кафедры тактико-специальной подготовки; <b>Кудлай А. О.</b>, преподаватель кафедры тактико-специальной подготовки, Национальная академия внутренних дел, Украина</p> <p>КОММУНИКАТИВНАЯ КОМПЕТЕНТНОСТЬ БУДУЩИХ ОФИЦЕРОВ ПОЛИЦИИ КАК ПРЕДМЕТ НАУЧНОГО ИССЛЕДОВАНИЯ</p>	<b>179</b>
<p><b>Цимбал С. В.</b>, к. психол. н., доцент, доцент кафедры английского языка для технических и агробиологических специальностей, Национальный университет биоресурсов и природопользования Украины, Украина</p> <p>ОСНОВНЫЕ ТРУДНОСТИ ПРИ ИЗУЧЕНИИ АНГЛИЙСКОГО ЯЗЫКА</p>	<b>184</b>
<p><b>Эйвас Л. Ф.</b>, к.п.н., заместитель декана факультета искусств, ст. преподаватель кафедры ДПМ и дизайна Криворожский государственный педагогический университет, Украина</p> <p>ЭТНОГЕНЕТИЧЕСКОЕ ВЛИЯНИЕ НАРОДНОГО ИСКУССТВА НА ФОРМИРОВАНИЯ МАТЕРИАЛЬНОЙ КУЛЬТУРЫ СОВРЕМЕННОЙ УКРАИНЫ</p>	<b>186</b>

**СЕКЦИЯ 5.**

**ЭКОНОМИКА ПРИРОДОПОЛЬЗОВАНИЯ И АКТУАЛЬНЫЕ  
ПРОБЛЕМЫ ОХРАНЫ ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ**

<p><b>Tasheva Y., PhD</b>, Associated Professor, University “Prof. Assen Zlatarov”-Burgas, Bulgaria, <b>Palichev T.</b>, PhD, Associated Professor, University “Prof. Assen Zlatarov”-Burgas, Bulgaria</p> <p>CHARACTERIZATION OF GASOIL FRACTIONS</p>	<b>189</b>
<p><b>Tasheva Y. , PhD</b>, Associated Professor, University “Prof. Assen Zlatarov”-Burgas, Bulgaria, <b>Koleva Y.</b>, PhD, Associated Professor, University “Prof. Assen Zlatarov”-Burgas, Bulgaria</p> <p>PERSISTENCE, BIOACCUMULATION AND TOXICITY OF BIODEGRADATED METABOLITES OF PETROLEUM BENZENE IN THE ENVIRONMENT</p>	<b>191</b>

**Fedoryshyna L. I.,**  
**Candidate of Historical Studies,**  
**Associate Professor, Department of Analysis and Statistics,**  
**Vinnitsa National Agrarian University, Ukraine**

## HISTORY OF ECONOMIC ANALYSIS

General economic analysis as a scientific approach has developed significantly in the writings of economists of the last century and the analysis of financial and economic activities as a science (a special branch of knowledge) has emerged relatively recently.

The formation of economic analysis is conditioned by the general objective requirements and conditions that are inherent in the emergence of any new branch of knowledge. Firstly, it is satisfaction of practical needs, since without complex comprehensive analysis it is impossible to manage complex economic processes and make optimal decisions. Secondly, this is due to the development of economic science in general. As we know, with the development of any science, there is a differentiation of its branches. Earlier, functions of economic analysis (when they were not so significant) were considered within the existing at the time such scientific disciplines as balance studies, accounting, finance, statistics. Within the framework of these sciences, the first elementary methods of analytical investigation appeared.

Later, there was a need for a comprehensive study of the activities of enterprises. There was a need to isolate analysis into an independent branch of knowledge. Analysis has become an important means of planned management of the economy of the enterprise, identifying reserves to improve production efficiency. With its help, the strategy and tactics of enterprise development are developed, the plans and management decisions are justified, the implementation is monitored, the reserves for increasing the efficiency of production are identified, the results of the enterprise, its units and employees are evaluated.

In highlighting the history of the formation and development of analysis as a science, one must keep in mind two circumstances: first, the development of theoretical questions of science and secondly, their practical use.

The theory, methodology, technique, ways, and methods of economic analysis developed gradually, passing, as in other sciences, complex, sometimes contradictory stages of development.

The analytic-synthetic process, involving social phenomena, the process of production and exchange, the socio-economic organization of society, concerning a lot of facts and observations, led human thought to the fact that production itself, the welfare of people are subordinated to some powerful, but hidden from their immediate eyes social factors, the deep laws of economic development. In order to identify these laws, it is not enough to simply observe, de-

scribe phenomena. A science is needed that can penetrate the essence of the processes that take place and reveal their driving forces.

Such a science was political economy (economic theory), and with it or more precisely in its depths, there was an economic analysis. The history of economic science goes back to the ancient centuries (the teachings of thinkers of the Ancient East, Ancient Greece, Ancient Rome).

Of course, our country has a well-known experience in organizing the economic analysis of both professional activity and science. The history of the development of economic analysis could be analyzed in this way: the state of analysis in royal Russia, its development during the post-revolutionary period, and the transition to market relations.

The first special books on analysis appeared at the beginning of the 20th century. They were devoted to the analysis of the balance and had a clearly methodical orientation, which can be taken as a starting point for the development of economic analysis.

Special activity in the development of problems of economic analysis of economic activity of enterprises of various sectors of the national economy was manifested in 1960-1990 in monographs, textbooks, educational and practical manuals.

The peculiarity of analysis in the conditions of market relations is a significant change in its tasks and functions, which entails a change in methodology and methods. With the orientation of production, intermediary and other types of activity, the requirements of both the domestic and foreign markets are completely new, not traditional for our business practices, implemented within the marketing activities of the enterprise.

Conducting a situational and operational analysis of commercial activities places high demands on information support.

Under the new conditions, it is necessary to expect a significant reduction in the receipt of reporting data from the microlevel to the macrolevel and the development of an information base for analysis at the microlevel by increasing the non-accounting sources of information.

Economic analysis at the micro level over the past 80 years has been in a state of constant development and improvement. The theoretical foundations of economic analysis have been formed, extensive industry developments have been carried out, methods and receptions of analysis have been mastered.

The current state of analysis can be described as a fairly thoroughly developed in the theoretical plan of science. At the same time, science is in a state of development. Studies are being conducted in the field of wider application of mathematical methods, which allow optimizing management decisions. There is a process of introducing theoretical achievements of domestic and foreign science into practice.

Market economy gives complete independence of enterprises in defining a production program based on market research, choosing partners, disposition of

their products and orders. The economic performance of any form is subject to fluctuations and depends on many factors.

The analysis is necessary for the owners of the means of production. The head of the company needs to know the competitors, partners, clients. It is necessary to determine the decrease or increase in the share of equity and assess the efficiency of resource use by the administration of the enterprise.

Investors need analysis in making managerial decisions. When granting loans to a bank, you need to be sure of the reliability of the enterprise, and for this you need to analyze the balances of enterprises. Suppliers must be assured of the solvency of consumers. The analysis is carried out by audit firms, consultants, stock exchanges, lawyers, press, associations.

In the market economy the essence and role of analysis vary significantly. This situation is due to the fundamental differences inherent in the centrally planned and market types of the economy.

Analysis is a kind of a link between all management functions, it is a creative process, a tool that provides the possibility of scientific management of production.

### References

1. Економічний аналіз: навч. посіб. [Текст] / за ред. М.Г. Чумаченко. – [2-е вид. перероб. і доп.]. – К.: КНЕУ, 2003. – 556 с.
2. Бланк І.А. Основы финансового менеджмента [Текст]: учеб. пособ. / И.А. Бланк. – К.: Ника-Центр, 2002. – 629 с.
3. Коробов М.Я. Фінансово-економічний аналіз діяльності підприємства: навч. посіб. [Текст] / М.Я. Коробов. – К.: «Знання», 2000. – 378 с.

Yakymchuk T. P.,  
Associate Professor Ph.D., Associate Professor of the Department  
of Accounting and Taxation,  
**Kryvyi Rih Economic Institute of Kyiv National Economic University  
named after Vadym Hetman, Ukraine**

## TRANSFORMATION OF THE ACCOUNTING PROFESSION UNDER THE CONDITIONS OF DIGITALIZATION OF UKRAINIAN ECONOMICS

The Concept for the Development of Digital Economy and Society in Ukraine for 2018-2020 was approved by the Government to lay the foundations for the transition of the domestic economy from the agricultural and resource one to the digital economy. However, the measures for implementation of this Concept require detailed discussion and development of practical mechanisms of application instead of standard and formal procedures.

In accordance with the normative document "digital economy" means ac-